
مواجهه جامعه و مسئولان به روایت ناصر نقویان

ظاهر مردم باطن مسئولان است
 مسئولان به این نتیجه رسیده اند

 که فکر آقای پزشکیان فکر توده مردم است

آرمان ملی: جامعه با سرعت زیادی به سمت تغییرات در 
حوزه های مختلف می رود و در این میان بحث نوع مواجهه 
مردم با دولت و مسئولان ارشد کشور و بالعکس مساله ای 
است که بارها درخصوص آن صحبت شده که مطالبات 
جامعه در چه حوزه هایی است و مسئولان کشور چه نگاهی 
به مطالبات جامعه دارند. هر چه تعامل میان دولت و ملت 
بیشتر و بهتر باشد بیش از پیش می توان به بهبود شرایط و 
وفاق ملی که این روزها بسیار از آن سخن گفته می شود امید 
گر امروز صحبت از وفاق، همدلی و اتحاد  داشت. اتفاقا ا
میان قوا و از سوی دیگر بین جامعه و مسئولان می شود 
دلیلش همین نوع نگاه جامعه است که تبلور آن را در دولت 
چهاردهم پزشکیان می توان مشاهده کرد. از طرفی شاید 
جالب باشد که جامعه ای که تا یکسال گذشته چندان در 
موضوع انتخابات به نوعی دلسردی رسیده بود، با تغییر و 
تحول در نگاه مسئولان و نامزد پیروز در انتخابات ریاست 
جمهوری، دوباره نسبت به انتخابات در سال 1403 اهتمام 
نشان داد و با حمایت از پزشکیان او را به ریاست جمهوری 
که بخشی خواسته ها و مطالبات خود را در  رساند. چرا 
صحبت ها و شعارهای پزشکیان می دید. پزشکیان نیز در 
صحبت هایش صرفا به مسائل و دردهای مردم می پرداخت؛ 
تا یک همگرایی میان  باعث شد  نیز  لذا همین مساله 
بخش هایی از جامعه با پزشکیان ایجاد شود و او به پاستور 
گر همین رویکرد را دولت همواره ادامه دهد و  برساند. لذا ا
مردم محور پیش برود می توان امیدوار بود که رضایتمندی 

جامعه از دولت بیش از پیش شود. 

    دورزدن قانون 
یک روحانی منتقد در خصوص توصیفاتی که مخالفان و 
موافقانش از او می کنند، اظهار داشت: من حتما ضدانقلاب 
نیستم، بلکه ضدسیاست هایی هستم که به نظرم اشتباه 
است اما وقتی کسی سخن از اصلاح و تغییر می کند به او انگ 
ضدانقلابی بودن و چه و چه هم می زنند. حجت الاسلام 
ناصر نقویان در این خصوص که چرا روحانیت در نظامی 
که پایه اش بر روحانیت گذاشته شده کم کم از گروه مرجع 
به حاشیه رانده می شود، گفت: فکر می کنم این یک بحث 
پُر دامنه و دارای متغیرهای فراوان است. اصلا مرجعیت 
چیست و در چه اموری؟ در مسائل سیاسی، اجتماعی، 
بعید  اقتصادی؟  یا  عاطفی  مسائل  خانوادگی،  دینی، 
می دانم هنوز در این مباحث به صورت ریز کار شده باشد. 
الان اما مثل گذشته نیست. الان مردم برای اینکه به یک 
اعتراض اجتماعی و اتفاق بخواهند دست بزنند و شلوغ 
کاری کنند یا به تعبیر برخی ها آشوبی یا خیلی این طرف تر 
کمیت ایجاد کنند، دیگر از روحانیت  اغتشاشی نسبت به حا
اجازه نمی گیرند که آیا شما مخالفید یا اجازه می دهید؟ آن 
روحانی با ۶ درصد رأی که نمی تواند از طرف مردم حرف 
می زند. مردم همانی هستند که در انتخابات گذشته برخی 
شرکت کردند. وی افزود: روحانیون -در سطح کلان- صدای 
گرچه روحانیونی داریم که صدای مردم  مردم نیستند. ا
هستند. ولی یک کار فردی است و یک کار دارای تشکل 
صنفی نیست. این حقیقتی است که باید بپذیریم. ولی 
اینکه تقصیر چه کسی بوده است، من هم با شما هم عقیده 
هستم که مقصر اصلی این از مرجعیت افتادن روحانیت، 
خود روحانیت بوده است. عوامل دیگر مانند بازشدن دنیا 
و تبلیغات دشمنان و تاثیر برخی رسانه های ضدروحانیت 
و... این ها هم هست اما بسیار اندک است. دبیر هیأت عالی 
گزینش کشور در دولت یازدهم بیان کرد: ما نباید مردم را 
وادار به دورزدن قانون و خلاف آن کنیم. نباید وکیلی پیدا 
کنیم که سوراخ سمبه های قانون را پیدا کند. مردم این کار 
را می کنند چون می بینند برخی مسئولان هم همین کار را 
، فرار  می کنند. این شائبه ایجاد شده که هر که پستش قوی تر
. نقویان ادامه داد: زمانی آیت ا... جوادی  از قانونش بیشتر
آملی جمله ای حکیمانه فرمودند. اینکه ظاهر مردم باطن 
مسئولان است. کسی با این عظمت علمی، وقتی می گوید که 
باطن مسئولان ظاهر مردم است، مسئولان باید ببینند که 
گر قانون گریز هستند یا خشن  گر ظاهر مردم مشکل دارد یا ا ا
یا عصبی هستند و پرونده های فراوانی را به قوه قضائیه 
ارجاع می دهند و با هم مرتبا در حال نزاع و دعوا هستند، چرا 
گر آن حرف درست باشد باید مسئولان  اینطور شده اند و ا

خود را درست کنند. 

    فکر آقای پزشکیان فکر مردم است
کمیت با پزشکیان اذعان  وی در خصوص همراهی حا
گر قبلا این تفکر  کمیت به این نتیجه رسیده است. ا کرد: حا
را نداشته امروز به این نتیجه رسیده است که فکر آقای 
پزشکیان فکر توده مردم است. حتی آن ها که به او رای 
نداده اند. با او همفکر و موافق هستند. چون حرف خلافی 
ندارد. می گوید باید به مردم خدمت کرد و عدالت اجتماعی 
را پیاده کرد. او از نهج البلاغه علی)ع( خوانده است. ما 
در این کشور کمونیست هایی داریم که به امیرالمومنین 
احترام گذاشته اند. وقتی می بینند شخصی سردمدار این 
تفکر می شود و حرف بی منطقی نمی زند و سابقه شخصیتی 
که دنبال سوءاستفاده  خودش هم این را نشان داده 
نیست و شخصیتی فرهیخته فوق تخصص پزشکی است 
و می توانسته امروز ثروت هنگفتی داشته باشد و دنبالش 
کمیت با او همراه شده است.  نرفته است، از این رو حا
بالاخره کسی که آمده و در چهارچوب سیاست های اصلی 
نظام حرکت می کند و بارها اسم مقام معظم رهبری را در 
سخنرانی هایش برده است و حتی برخی از دوستانش 
ممکن است از این جهت با او اختلاف نظر پیدا کرده باشند 
و برخی همراهان خود را از دست داده باشد، ولی نشان داده 
گر مسئولان  در بیان و گفتار صادق است. در همان راستا ا
می خواهند بی توجهی مردم را مقداری به اقبال تغییر 
دهند، باید به این تفکر روی خوش نشان دهند. فکر می کنم 
کمیت به  روی خوش هم نشان داده است و میل اصلی حا

مسیری بوده است که آقای پزشکیان حرکت می کند. 

کشورهای جهان  آرمان ملی- حمید شجاعی: امروزه 
تلاش می کنند تا با حضور در پیمان ها سازمان ها و گروه های 
چند جانبه از فواید و دستاوردهای آنها در جهت منافع 
ملی خود بهره ببرند. از جمله این گروه ها و سازمان ها نیز 
می توان به سازمان همکاری های شانگهای که سویه های 
امنیتی و اقتصادی دارد و همچنین گروه بریکس که صرفا 
سویه های اقتصادی دارد و کشورهای نوظهور در آن مترصد 
تقویت اقتصادی و در بلندمدت ایجاد پول واحد در جهت 
رقابت با ارزهای جهانی مثل دلار هستند. در همین راستا 
چنین  در  فعالی  حضور  گذشته  سال های  طی  نیز  ایران 
مجموعه هایی داشته شهریورماه سال گذشته به عضویت 
رسمی گروه بریکس در آمد تا در کنار کشورهایی همچون 
برزیل، روسیه، هند، چین و آفریقای جنوبی که قدرت های 
فراهم  را  شرایطی  می شوند  محسوب  اقتصادی  نوظهور 
کنند که در مراودات و مناسبات جهانی به لحاظ اقتصادی 
غ از آنچه در  بتوانند طبق روند مطلوب و مورد نظر خود و فار
نظام کنونی بین المللی با تاثیر مستقیم آمریکا است، پیش 
بروند. جالب اینکه همین عدم مشارکت اروپا و آمریکا در این 
گروه است که باعث مخالفت های گاه و بیگاه آمریکایی ها با 
ح شود که چرا  این گروه می شود. اما شاید این پرسش مطر
حضور در بریکس برای ایران تا حدی زیادی مهم است و بر 
کید دارد. باید اذعان داشت که فقط یکی از مهم ترین  آن تا
که این  گروه بریکس این است  دلایل اهمیت حضور در 
گروه به واسطه دارابودن نیمی از جمعیت جهان و بین ۲۵ 
تا ۲۸  درصد از ظرفیت اقتصاد جهانی پتانسیل بالایی برای 
تاثیرگذاری بر اقتصاد جهانی دارد و از رشد پرشتاب اقتصادی 
و نفوذ در امور جهانی هم برخوردار است و از سوی دیگر یکی 
از رویکرد های اصلی اعضای بریکس هم این بوده که آن ها 
همیشه حامی کشور های درحال توسعه و کشور های جنوب 
و برقرارکننده تعادل و عدالت اقتصادی در مقابله با نظام پولی 
و بانکی غربی بوده اند. از قضا ایران نیز همواره به دنبال حضور 
در سازمان های بین المللی مستقل و عدم وابستگی به غرب 
بوده است. لذا حضور در بریکس می تواند افق های روشن تری 

را پیش روی کشورمان بگشاید.

    از نشست بریکس تا معاهده ایران و روسیه 
شهر کازان، مرکز تاتارستان روسیه از اول تا سوم آبان میزبان 
پزشکیان  مسعود  و  است  بریکس  روسای  سران  نشست 
رئیس جمهور کشورمان نیز که از ماه ها قبل به دعوت ولادیمیر 
پوتین، رئیس جمهور روسیه به این نشست دعوت شده بود 
نیز روزگذشته برای حضور و سخنرانی در این نشست به روسیه 
سفر کرد. پیش از این کاظم جلالی، سفیر کشورمان در روسیه در 
خصوص دستور کار این نشست گفته بود: »سران گروه بریکس 
ح دیدگاه ها،  در نشست خود در کازان، ضمن سخنرانی و طر
درباره مسائل مهم بحث و بررسی خواهند کرد؛ در طول ماه های 
اخیر و طی جلسات بسیار زیادی که در سطوح مختلف بین 
اعضای بریکس برگزار شد، مباحثی جمع بندی شد که نکات 
اصلی این جلسات، به تأیید سران نیز خواهد رسید.« هر چند 
که پیش تر از سوی »مهدی سنایی« معاون امور سیاسی دفتر 
رئیس جمهور، برنامه های سفر »مسعود پزشکیان«، به روسیه 
اعلام شد و به گفته وی رئیس جمهور کشورمان در نشست های 
مختلف بریکس، سه سخنرانی ارائه می کند و با رؤسای روسیه، 
چین، هند، مصر و دیگر کشورها با هدف توسعه روابط فیمابین 

ملاقات دوجانبه خواهد داشت. البته مسلما این تنها مساله ای 
نخواهد بود که رئیس جمهور کشورمان به خاطر آن به روسیه 
سفر کرده است. بحث معاهده جامع ایران و روسیه نیز دیگر 
مساله ای است که به احتمال فراوان در کازان روسیه و میان 
مقامات کشورمان و روسیه طرح و بحث خواهد شد. البته سفیر 
کشورمان در مسکو در این خصوص گفته بود: »منتظر هستیم 
که هر دو طرف، مسائل پروتکلی را انجام دهند و در مرحله بعد، 
نوبت به امضای وزیران امور خارجه خواهد رسید. اینکه این 
موافقت نامه در کازان و در حاشیه نشست سران گروه بریکس 
توسط رؤسای جمهوری اسلامی ایران و فدراسیون روسیه امضا 

خواهد شد، به طی شدن فرایندهای پروتکلی بستگی دارد.«

   دیدار با پوتین 
گرچه همه کشورهای عضو برای نشست روسای بریکس به 
کازان می روند، اما حداقل برای ایران دیدار پزشکیان با پوتین 
در حاشیه نشست بریکس و در کنار آن دیدار با عبدالفتاح 
السیسی، رئیس جمهور مصر جذابیت خبری بیشتری خواهد 
داشت و مسلما مسائل مختلفی در حوزه های متفاوت میان 
روسای جمهور کشورها مطرح خواهد شد. آنچه مسلم است 
دیدار پزشکیان و پوتین در هنگامه تنش و جنگ در منطقه 
خاورمیانه می تواند بسیار معنادار و پرسخن باشد. چه 
اینکه بسیاری از تحلیلگران بین المللی نیز از احتمال بالای 
تنش میان ایران و اسرائل خبر می دهند و در این راستا نیز 
دیدار پزشکیان با پوتین اهمیت دو چندانی پیدا می کند. در 
دیدار اخیری که روسای جمهور ایران و روسیه در عشق آباد 
ترکمنستان داشتند هر دو به همکاری دوجانبه اشاره داشتند 

و پوتین ایران را کشور دوست و همکار و پزشکیان نیز روسیه 
را متحد ایران خواند. حال در چنین شرایطی به طور مسلم 
از موضوعاتی همچون مسائل منطقه به ویژه جنگ غزه و 
لبنان و لزوم جلوگیری از حملات صهیونیست ها و برقراری 
آتش بس در منطقه، روابط دوجانیه ایران و روسیه و قرار داد 
۲0  ساله فی ما بین و حتی توافق هسته ای و احتمال احیای 
آن نیز صحبت خواهد شد. گرچه به نظر نمی رسد پوتین به 
جهت ارتباطات مثبت و موثری که با اسرائیلی ها دارد بخواهد 
در مسائل منطقه ای وارد شود، اما مواضع اخیر مقامات این 
کشور در خصوص مسائل منطقه نشان می دهد که آنها نسبت 
خ داده در منطقه بی تفاوت نیستند. از طرف  به اتفاقات ر
دیگر دیدار وزرای خارجه دو کشور یعنی عراقچی و لاوروف و 
همچنین رایزنی در مورد مباحث مختلف نیز از دیگر مسائلی 
خواهد بود که می توان بدان پرداخت. جدای از دیدار با 
روس ها پزشکیان با رئیس جمهور مصر عبدالفتاح سیسی نیز 
ملاقات خواهد داشت که به نظر خالی از لطف نخواهد بود. 
قدرمسلم نمی توان انتظار داشت که در این دیدار طرفین 
ح کنند و به احتمال فراوان در دیدار  مسائل دوجانبه را مطر
پزشکیان و السیسی نیز صرفا مسائل منطقه، جنگ غزه و 
ح خواهد شد.  لبنان و چگونگی کمک به این مناطق مطر
هرچند که احتمال گفت وگو هایی برای ارتقای سطح روابط 
ح شود. شانزدهمین اجلاس سران  تهران – قاهره نیز مطر
گروه بریکس قرار است روزهای اول تا سوم آبان در کازان 
روسیه برگزار شود و »مسعود پزشکیان« به عنوان یکی از سران 
کشورهای عضو بریکس بنا به دعوت رسمی رئیس جمهور 

روسیه در این نشست حضور خواهد داشت.
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»آرمان ملی« سفر مسعود پزشکیان به روسیه را بررسی می کند:

از حضور در نشست بریکس 
تا ملاقات با »پوتین« و »سیسی«

   معاهده دوجانبه ایران و روسیه در کازان امضا می شود؟

پزشکیان،  مسعود  شفیعی:  مطهره  ملی-  آرمان 
رئیس جمهور در حاشیه حضورش در جلسه مجلس با بیان 
اینکه تا آخر به حرف هایی که زده ایم پایبندیم، گفت: درباره 
فیلترنگ وزیر ارتباطات اطلاعاتی را جمع آوری کرده و این 
هفته گزارش داد. قرار شد هم مجلس و قوه قضائیه و هم 
وزارت ارتباطات بنشینند جمع بندی کنند و مراحلی را که 
می توانیم انجام دهیم، پیاده کنیم. او افزود: بحث کارشناسی 
است. روندی که انجام گرفته، به نفع مملکت نیست. باید 
آن را برگردانیم. داریم تفاهم می کنیم با زبان و نگاه مشترک 
جلو برویم تا اختلاف و سوءتفاهم شکل نگیرد. او در پاسخ به 
اینکه بالاخره فیلترنگ برداشته می شود یا خیر، اظهارداشت: 

»گفتم که آره، ما داریم کار می کنیم«.

   تلاش رسایی برای تداوم فیلترینگ
میز  روی  بر  باز  پرونده های  از  یکی  فیلترینگ  هنوز 
مسئولان است، فیلترینگی که در یک مقطع زمانی بر اساس 
اقتضائات شرایط کشور اعمال شد و دیگر تصمیمی برای 
رفع آن اتخاذ نشد. هر چند نمایندگان مجلس دوزادهم 
کردند با ارائه طرحی تحت  کار تلاش  در همان ابتدای 
عنوان حذف فیلترینگ، محدودیت های فضای مجازی را 
ساماندهی و به نوعی فیلترینگ را کمرنگ کنند اما خیلی 
ح که 1۹ نماینده پای آن را امضا کرده بودند و به  زود این طر
موجب آن قرار بود با مسئولیت رئیس جمهور فیلتر برخی از 
پیام رسان ها برداشته شود، از دستور کار مجلس خارج شد 
ح، تندروها با طرحی  و حالا با گذشت حدود 3 ماه از آن طر
ح پیشین قصد دارند در عرصه فیلترینگ  دقیقا متضاد طر
عرض اندام کنند. به طور کلی رفع فیلتر تبدیل به یک وعده 
و شعار برای مخالفان و موافقان شده است چنانکه مخالفان 
دولت طرح های جدید برای تقویت فیلترینگ  ارائه می کنند، 

مانند حمید رسایی، نماینده تندروی مجلس که ضمن 
تایید این خبر که برخی نمایندگان مجلس به دنبال ارائه 
ح  ح صیانت جدید هستند، خود را رئیس کمیته این طر طر
معرفی و از اعلام جزئیات آن خودداری می کند. در حالی که 
ح جدید مجلس در راستای فیلترینگ خبر  رسایی از طر
می دهد، علی کشوری که سخنگویی کمیسیون اصل ۹0 را 
برعهده دارد، با اعلام برائت از تندروها از معایب فیلترینگ و 

گ های امنیتی آن می گوید.  با

   تجربه از نتایج فیلترینگ 
کنش به اینکه در این مدت نتیجه  علی کشوری  در وا
محدودسازی اینترنت و فیلترینگ را دیدیم، چرا بازهم 
بنده  نظر  گفت:  است،  فیلترینگ  سمت  به  نگاه ها 
به  عنوان یک نماینده این است که همه جای دنیا یکسری 
محدودیت هایی برای استفاده از فضای مجازی وجود دارد، 
گر بخواهیم فضای  اصلی ترین سوال بنده این است که ا
کنیم و از آن طرف فیلترشکن  مجازی را محدود و فیلتر 
لی و کاسبی بی جا به  بگیریم و به مردم بفروشیم، یک دلا
گر قرار باشد که این  ضرر مردم است. وی در ادامه اظهار کرد: ا
اتفاق بیفتد برای همه باید به صورت یکسان باشد و از یک 
مرجع مشخص و قابل پیگیری این اتفاق بیفتد. به عبارت 
دیگر چه معنی دارد که از یک طرف ما فیلتر کنیم و از طرف 
دیگر فیلترشکن بفروشیم؟ این نماینده مجلس با اشاره به 
ابعاد امنیتی استفاده از فیلترشکن خاطرنشان کرد: خیلی 
گ امنیتی برای ما داشته باشند و در  از موارد می توانند با
بسیاری از مسائل ضعف داریم. کشوری درباره اینکه بحث 
مربوط به فیلترینگ و فیلترشکن ها در کمیسیون اصل ۹0 
، یادآور شد: هنوز در کمیسیون اصل ۹0  ح شده یا خیر مطر

گر مطرح شود حتما اطلاع می دهم. مطرح نشده است و ا

   رسانه یار دوازدهم دلواپسان 
رسانه های دلواپس در موضوع فیلترینگ با نمایندگان  
این تفکر همسو هستند. شنیده شده که شورایعالی فضای 
مجازی رفع فیلتر برخی سکوها را در دست بررسی دارد. 
این موضوع سبب نگرانی دلواپسان شد و روزنامه کیهان در 
این باره نوشت: »نمی شود بخشی از نظام در برابر دشمن 
سرمایه های بی بدیلی همچون نیلفروشان ها و زاهدی ها را 
فدای امنیت کشور کند اما بخش دیگر نظام برای سکوهای 
اطلاعاتی دشمن فرش قرمز پهن نماید. رفع فیلتر در این 

شرایط بزرگ ترین اقدام علیه امنیت ملی است. 

   پزشکیان به دنبال رفع فیلتر
محمد سراج، نماینده مجلس دوازدهم شورای اسلامی 
هم در یادداشتی نوشت: »آقای پزشکیان و وزیر ارتباطات 
قطعا به دنبال رفع فیلترینگ هستند ولی باید تلاش کنند که 
پیام رسان های خارجی را مجاب کنند که به دولت جمهوری 

اسلامی ایران پاسخگو باشند. 
می کنند  فکر  همه  می شود  فیلترینگ  از  حرف  وقتی 
اینترنت فیلتر است اما باید در این خصوص به دو نکته اشاره 
کرد، اولا اینکه اینترنت فیلتر نیست، ثانیا اینکه فقط سه 
پلتفرم خارجی فیلتر شده اند که یکی از آنها با حکم دادگاه 
فیلتر شده است، دو مورد دیگر هم به دلیل فعالیت های 
تخریبی در اعتراضات سال 1401 فیلتر شدند چون به قوانین 
داخل کشور متعهد نبودند و با حکم شورای عالی امنیت 
ملی فیلتر شده اند. آقای پزشکیان و دولتش قطعا به دنبال 
رفع فیلترینگ هستند اما این اتفاق باید مسیر قانونی 
خود را طی کنند و تا زمانی که پلتفرم های خارجی نسبت به 
قوانین کشور ما احترام نگذارند مطمئن باشید چنین اتفاقی 

نخواهد افتاد.« 

رئیس جمهور با اشاره به فیلترینگ: 

روندی که انجام گرفته، به نفع مملکت نیست
      عزم »رسایی« برای افزایش محدودیت ها؟

سخنگوی قوه قضائیه: 

همه ابعاد پرونده قتل داریوش 
مهرجویی روشن است

محکومیت فرزندان معاون اول پیشین 
قوه قضائیه

حق  بر  کید  تأ با  قضائیه  قوه  سخنگوی 
کمیت ایران به جزایر سه گانه اظهار داشت:  حا
با توجه ادعاهای واهی برخی از کشورها در این 
این  ح  طر شویم  یادآور  است  لازم  خصوص، 
که لازم است دنیا به  موضوعات در شرایطی 
شناسایی جنایات رژیم صهیونیستی هم قدم 
شود، برای منحرف کردن افکار عمومی است و 
نتیجه دیگری نخواهد داشت. اصغر جهانگیر 
گفت: از همین رو به کشورهای همسایه توصیه 
می کنیم همان طور که جمهوری اسلامی ایران 
نشان داد، اجازه نداده دشمن طی ۸ سال جنگ 
کش دست پیدا کند؛ به  تحمیلی به وجبی از خا
ک  هیچ کشوری اجازه نخواهد داد به وجبی از خا
این سرزمین دست پیدا کند. وی افزود: هیچ 
کمیت سرزمینی  کشوری حاضر نیست از حق حا
خودش کوتاه بیاید و ایران با ادعاهای واهی 
برخورد لازم را خواهد داشت. سخنگوی دستگاه 
ح شده درباره پرونده  قضا درباره شبهات مطر
قتل داریوش مهرجویی و ادعای وکیلش مبنی 
ح  بر اینکه پای شخص دیگری در پرونده مطر
است، بیان کرد: مطلبی که گفتید ادعایی است 
کنون  ح شده و تا که توسط وکیل پرونده مطر
مدارک محکمه پسندی که پای شخص دیگری 
در میان است، محرز نشده است. در این پرونده 
تحقیقات مفصلی در پلیس و دادسرا صورت 
گرفته و در سایه تحقیقات و اقاریر متهمان، همه 
ابعاد پرونده روشن است. جهانگیر افزود: چه 
در این پرونده و چه پرونده های دیگر چنانچه 
در روند رسیدگی و حتی پس از پایان رسیدگی، 
اسناد و مدارک جدیدی پیدا شود که نیاز به 
بررسی مجدد باشد راه های قانونی برای بررسی 
گر وکیل پرونده قتل  مجدد وجود دارد. بنابراین ا
مهرجویی مدارک و مستنداتی دارد که ارائه دهد 
حتما پیگیری لازم صورت خواهد گرفت. وی 
درباره آخرین وضعیت پرونده فرزندان معاول 
اول سابق قوه قضائیه گفت: قبلا اعلام کرده ایم که 
برای رسیدگی به پرونده اشخاص منتسب به قوه 
قضائیه، خط قرمزی نداریم و نخواهیم داشت و 
خود دستگاه قضائی در این زمینه پیشقدم شده 
است. سخنگوی قوه قضائیه ادامه داد: از زمان 
تشکیل پرونده و پیگیری هایی که صورت گرفته 
در دادسرا برای ۲۸ نفر کیفرخواست صادر شد. 
پرونده تعدادی از متهمان همچنان در دادسرا 
مفتوح است. پس از ارسال بخشی از پرونده از 
دادسرا به دادگاه و پس از برگزاری جلسات دادگاه 
و ارجاع به کارشناسی و اعلام نظر کارشناسی در 
نهایت تعدادی متهمان مجرم شدند و محکوم 
شدند. وی افزود: از تعداد ۲۸ متهم، ۲4 متهم 
محکوم شدند از جمله افرادی که نام بردید جزو 
محکومان هستند که مجازات حبس تعریزی 
و مصادره اموال وعواید حاصل ازجرم و ردمال 
و پرداخت جزای نقدی و شلاق برای آنها صادر 
گرفتند اما  شد. 4 نفر از متهمان حکم برائت 
به دلیل اینکه رای غیرقطعی و بدوی است از ذکر 
جزئیات خودداری می کنیم. پس از قطعی شدن 
قوه  سخنگوی  می شود.  دقیق  اطلاع رسانی 
قضائیه در خصوص پرونده سارقان مسلح منازل 
شهروندان در تهران ادامه داد: قوه قضائیه در 
راستای تأمین امنیت جامعه هیچ مسامحه ای 
نخواهد  مسلح،  سارقان  به ویژه  مجرمان،  با 
داشت و با اشد مجازات با آن ها برخورد خواهد 
گاهی  شد. از تلاش های شبانه روزی پلیس آ
فراجا برای شناسایی و دستگیری سه تن از 
سارقان مسلح تشکر می کنیم. دو تن از مجرمان 
همچنان متواری هستند و با دستور قضائی 
اسامی و عکس های آن ها منتشر خواهد شد. 
جهانگیر در خصوص آخرین وضعیت پرونده 
کوروش کمپانی تصریح کرد: اقدامات بین المللی 
برای دستگیری فرد موردنظر و استرداد متهم به 
کشور را دنبال می کنیم و در داخل کشور اموال و 
خودروهایی که داشته شناسایی شده و برخی 
از این اموال در حال مزایده است. وی افزود: 
نکته ای که باید تذکر دهم این است که برخی 
کنون اسناد و مدارک خود را  از شکات پرونده تا
جهت صحت سنجی به پلیس امنیت اقتصادی 
ارائه نکردند، امیدواریم در این رابطه اقدام کنند. 
گفتنی است در خصوص استرداد متهم اقدامات 
خوبی صورت گرفته اما پس از ورود او به کشور 
اطلاع رسانی خواهیم کرد. سخنگوی قوه قضائیه 
درباره آخرین وضعیت پرونده ولی ا... سیف و 
احمد عراقچی اظهارداشت: برای این افراد و 
هشت متهم دیگر در پرونده ای به اتهام اخلال 
در نظام ارزی محکومیت صادر شده بود که پس 
از اعاده دادرسی و پذیرش آن در دیوانعالی کشور، 
پرونده به شعبه هم عرض ارجاع شد. وی درباره 
»اظهارات برخی افراد علیه جبهه مقاومت« 
گفت: در این شرایط حساس هم نواشدن با 
کاذیب و  دشمن گناه نابخشودنی است. نشر ا
تشویش اذهان عمومی جرم بوده و مورد پیگیری 
قرار خواهد گرفت و به اصحاب رسانه هشدار 
می دهیم تا مراقبت کنند بهانه دست دشمن 
ندهند. در این رابطه به 1۶ نفر تذکر قانونی داده 
شده و 3 نفر نیز در بازداشت هستند. سخنگوی 
قوه قضائیه درباره آخرین وضعیت پرونده زهره 
کرد: متهم پرونده  ، بازیگر سینما اظهار  فکور
، تحت تعقیب قرار گرفت و  مرحومه فکور صبور
در این رابطه پرونده تشکیل شد. در این پرونده 
ح بوده  کلاهبرداری علیه مرحومه مطر بحث 

است.

رئیس جمهور قبل از سفر به روسیه، پای هواپیما به وزیر دادگستری گفت: هوای خبرنگارها رو داشته باشید و ایشان 
هم پاسخ داد چشم انجام می دیم! انشاالله خبرهای قابل قبولی پیرامون بازداشت های اخیر به گوش اهالی رسانه برسد.


